
Sint-Maarten, Sint-Maarten…
Op 11 november is Sint Maarten in Voorburg. Al ruim 40 jaar 
belichaamt Ton Bruins deze patroonheilige  tijdens de 
lampionnenoptocht, die als startpunt de Sint Martinuskerk op 
het Oosteinde heeft. Een gesprek met Ton over deze optocht 
tovert direct pretlichtjes in zijn ogen.

Het bestuur van wijkvereniging 
Oud Voorburg wenst iedereen 
gezellige Kerstdagen en een 
Gelukkig Nieuwjaar!
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Heeft u onze burgemeester Martijn Vroom al ontmoet? 
Benieuwd geworden naar zijn ervaringen sinds zijn 
installatie in maart 2023 maakten we een afspraak met hem. 

Martijn Vroom is enorm enthousi-
ast over het burgemeester zijn, want 
zijn werk is reuze afwisselend ‘elk 
uur is anders, zelfs elk half uur’. Van 
burgemeester in Krimpen aan de 
IJssel naar Leidschendam-Voorburg 
is best een grote stap. De gemeente 
Leidschendam-Voorburg heeft meer 
dan tweemaal het aantal inwoners 
van Krimpen en ligt in een heel 
andere regio.

Onze burgemeester wil graag ieder-
een ontmoeten. Hij kan niet goed 

stilzitten en waardeert het dat het 
voor hem mogelijk is te vragen naar 
persoonlijke ervaringen en ideeën. 
Bij zijn aantreden gaf hij aan dit 
jaar 60 bezoeken te willen afleggen 
naast gesprekken met raadsleden en 
wethouders. Van scouting, scholen, 
serviceclubs, wijkagenten. Ieder-
een heeft een eigen verhaal en een 
eigen blik.

De verschillen per wijk zijn groot en 
hij heeft veel waardering voor initi-
atieven van inwoners in de diverse 

wijken. Die talenten wil hij graag 
benutten door mensen bij elkaar te 
brengen. Op onze vraag wat hij vindt 
van ‘ons stukje Oud Voorburg’ noemt 
hij de rust en het groen. Het ademt 
zorgvuldigheid uit en het straatbeeld 
heeft karakter. Burgemeester Vroom 
geniet van cultuur. Hij komt uit een 
geslacht van filosofen en vindt het 
geweldig dat Spinoza in Voorburg 
verbleef. Het is als burgemeester ook 
belangrijk dat je snapt waar je woont. 
Misschien had Voorburg wel met 
Forum Hadriani de oudst Mall of the 
Netherlands en nu weer de nieuwste. 
Voor hem is ook de nabijheid van zee 
en musea genieten. Welkom burge-
meester Vroom.

Welkom burgemeester

de Juniorkamer en de Lions kunnen 
van zijn deskundigheid en inzet 
gebruik maken en via zijn werk komt 
hij in contact en is hij jaren actief 
als bestuurslid in de gehandicapten-
sport (NEBAS/NSG). In Oud Voorburg 
is hij actief (geweest) in de Wijk-
vereniging, het Rode Kruis district 
Vliethorst, restauratie monument 
Prieel Bijvliet en de RK-kerk  op het 
Oosteinde waar hij nu nog lector is. 
De anekdotes vliegen met tientallen 
over de tafel. “Ik werd actief in de 
wijk toen de gemeente fietspaden 
achter onze huizen wilde gaan aan-
leggen. Dat bracht veel commotie en 
samenhorigheid in onze wijk mee en 
was voor mij reden om mij daarvoor 
in te zetten. Een leefbare wijk, met 
aandacht voor de menselijke maat en 
verhoudingen maakt het leven mooi,” 
het is bijna een verzuchting van Ton 
Bruins. Hij kijkt dan ook met extra 
aandacht naar de federatievorming 
in ‘zijn’ parochie. Schaalvergroting 
is voor Ton duidelijk geen panacee 
en/maar betrokken zijn en blijven 
bij het wel en wee van zijn wijk, zijn 
parochie en zijn mensen blijven hem 
motiveren. ”Maar eerst Sint Maar-
ten,” met deze woorden sluiten we 
het interview af. 

Sint Maarten (ca 316 - + 397) was een 
ridder in het Romeinse Leger. Later 
werd hij bisschop van Tours. Hij is de 
patroonheilige van Voorburg, naam-
gever van o.a. scholen en kerken, de 
scouting. Verwijzingen naar hem zijn 
te vinden in De Panden en De Mantel. 
Hij deelde zijn mantel met een bede-
laar door hem de helft te schenken, 
de andere helft was ‘eigendom’ van de 
Romeinse keizer, die officieren de helft 
van hun uitrusting ‘schonk’. Daarom 
kon Sint-Maarten maar de helft van 
zijn mantel weggeven. 11 november – 
zijn naamdag- is ook mantelzorgdag. 

Met hart en ziel zet hij zich samen 
met zijn medeorganisatoren in om 
tussen de 500 en 1000 kinderen 
elk jaar weer een onvergetelijke 
lampionnenoptocht te geven. “Met 
dank aan Rode Kruis, de fanfare 
van Forum Hadrian, Scoutingband, 
de politie en talloze vrijwilligers en 
donateurs slagen we er elk jaar in om 
een mooie optocht te houden,” aldus 
Ton Bruins. Hij staat dan zelf in het 
uniform van Romeins legionair op 
de transen van de kerktoren om 
het startsein voor de tocht te geven. 
Vroeger (Ton is van 1939) ging hij wel 
eens te paard. “Die tijd is voorbij,” 
zegt hij met enige weemoed, “dat is 

naast de leeftijd ook te wijten aan 
de kosten, die aan dit evenement 
verbonden zijn.” Elk jaar weer slaagt 
het Sint Maartencomité er nog in om 
voldoende fondsen en vrijwilligers 
te werven. Een belangrijke nood-
zaak om deze mooie traditie in onze 
wijk te kunnen blijven organiseren.

Organiseren zit Ton Bruins in het 
bloed. Geboren en getogen in Lochem 
(Gld) 2 laat hij zich op school gelden 
als voorzitter leerlingen vereniging 
en hoofdredacteur. Via een dienst-
tijd in Ermelo en La Cortine komt hij 
voor zijn werk in Amsterdam terecht 
waar hij Joke Janssen (twee doch-
ters, vier kleinkinderen) tegenkomt. 
Zij trouwen in 1971 en gaan in 1973 in 
Voorburg wonen. 

Daar komt het organisatietalent van 
Ton tot volledige ontwikkeling. In 
zijn werk maar vooral ook in zijn soci-
ale activiteiten. Het Aloysiuscollege, 



2

Wie In de Wolken bezoekt raakt 
onder de indruk van het kleuren-
palet. De boeken, ongeveer vijfdui-
zend titels, lachen je als het ware 
toe. Kartonboekjes, prentenboeken, 
leesboeken… Maar óók: puzzels en 
smart-games, ofwel educatieve spel-
len. “Elk kind, maar zeker ook vol-

wassenen, vindt hier wat leuks. Zo 
hopen we een positieve bijdrage te 
leveren aan ieders leefomgeving. Ons 
team máákt de winkel. Iedereen kan 

een boek verkopen, een bepaalde 
sfeer creëren doe je met betrokken 
werknemers”, vertelt Inge. 

Gepassioneerd boekenwurm
De bezoeker van In de Wolken kan 
rekenen op deskundig advies. ‘Mijn 
zoon is acht jaar, welk boek is leuk 

voor hem’? “We laten het kind zijn 
eigen boek kiezen. Zijn mening is 
leidend; hij moet het boek immers 
lezen. Het mooiste is wanneer kin-
deren komen vertellen hoe geweldig 
ze het gekochte boek vinden”, vertelt 
Inge, een gepassioneerd ‘boeken-
wurm’ en recensent van kinderboe-
ken. “Verzonnen of niet, verhalen van 
mensen vind ik fantastisch.”
 
Workshop over Romeinen 
Aangezien een boek in haar ogen 
eveneens leermiddel is, belegt In de 
Wolken workshops rondom boeken. 

Denk aan een workshop over de 
Romeinen. Ook zijn er regelma-
tig voorleesactiviteiten en worden 
auteurs of illustratoren uitgenodigd 
om over hun boek en het bijbehorende 
maakproces te komen vertellen. 

In de Wolken is ook op andere manie-
ren actief. Zo worden het hele jaar 
door mediatheken van basisscho-
len aangevuld of gesaneerd. Verder 
komen leerkrachten regelmatig 
langs om boeken uit te zoeken voor 
hun groep. En dan is er jaarlijks het 
niet te versmaden In de Wolken 
Zomerfestival. 

Hart onder de riem
Begonnen op 8 november loopt 
tot 10 december bij In de Wolken 
een kerstactie voor kinderen van 
de Voedselbank in Leidschendam- 
Voorburg. Daarbij wordt klanten 
gevraagd om een boek of spelletje 
te doneren dat vervolgens feestelijk 
wordt ingepakt en voor de Kerst 
bij de kinderen thuisbezorgd. “We 
hopen ze een hart onder de riem 
te steken”, zegt Inge. De kinderen 
zullen in de wolken zijn.   

Meer informatie op 
www.indewolken.nl. 

Boekwinkel In de Wolken 
25 jaar springlevend
Feest in 2024 in de Herenstraat. Kinderboekwinkel In de 
Wolken bestaat dan 25 jaar. Als het aan eigenaresse Inge 
Roos ligt komen er nog veel jaren bij. “We hebben plannen en 
inspiratie genoeg om onze kleine en grote klanten blijvend te 
verrassen met ons aanbod en activiteiten.”

“Ons team máákt de winkel” 

Project Emma
In januari 2024 is het 5 jaar dat de 
bewoners van de Emmastraat/
Prins Hendrikstraat/Oranje Nas-
saustraat wachten op zekerheid 
over de werkzaamheden aan hun 
woningen. Weer een winter in 
koude soms ook vochtige huizen. 
Steeds minder buren wegens ver-
trek in deze onzekere situatie. Veel 
huizen worden tijdelijk verhuurd. 

Wat is er in de afgelopen maanden 
gebeurd bij project Emma? 
De individuele gesprekken van 
WoonInvest met de bewoners zijn 
afgerond. De dames van WoonIn-
vest, die deze gesprekken voerden 
zijn beiden inmiddels vertrokken. 
Wie nu voor de bewoners de con-
tactpersoon is, is niet bekend. De 
laatste bewonersbrief van WoonIn-
vest was in augustus 2023.
Het daarin aangekondigde bezoek 
aan iedere woning door De Goede 
Vastgoedonderhoud heeft inmid-
dels plaatsgevonden. Deze maakt 
een inventaris op van wat er even-
tueel aangepast moet/kan worden 
en dient hiervoor een prijsopgave 

in bij WoonInvest. De bedoeling 
is, dat in het tweede kwartaal van 
2024 begonnen wordt met het 
onderhoud. Ook is er een bedrijf 
geweest dat heeft gekeken naar de 
buitenmuren van de woningen en 
naar de isolatiemogelijkheden. Dit 
laatste onderzoek is gedaan bij de 
leegstaande huizen.

Zoals overal in Oud Voorburg is er 
begonnen met de aanleg van glas-
vezel in de wijk. Er wordt aangera-
den, ook door WoonInvest, om de 
aanleg in de woning te laten doen 
ook al wordt er mogelijk nog geen 
gebruik van gemaakt. Het aanleg-
gen van glasvezel is nu gratis. De 
bewoner kan eventueel zijn hui-
dige provider en aansluiting blijven 
gebruiken. Het wachten voor de 
bewoners is op nieuwe informatie 
van WoonInvest en op de defini-
tieve versie van het Monumenten-
paspoort van de gemeente.

“Iedereen vindt hier wat leuks”
In de Wolken ligt in het gedeelte van de Herenstraat dat aan de  

Utrechtsebaan grenst. 

Hoera, er is er een jarig 
Diverse woningen 100 jaar (!) 
Veel huizen in onze wijk zijn dit jaar 
(of wat eerder of later) 100 jaar gele-
den gebouwd. 100 jaar is lang genoeg 
om een geschiedenis te hebben. Wij 
nodigen u uit om het verhaal over uw 
huis, straat of wijk te vertellen.

De huidige eigenaar en zijn vrouw 
genieten elke dag van hun mooie huis. 
De eigenaar is een echte Voorburger 
en het was altijd zijn droom om in de 
Prins Albertlaan te wonen.
Er werd een klein uitstapje gemaakt 
naar een andere woning, maar de 
Albertlaan werd te veel gemist. Het 
huis oorspronkelijk gebouwd door 
architekt J. de Bie uit Gorinchem in 
1923 heeft twee nummers en bestond 
eerst uit twee woningen. In de oorlog 
woonden hier twee gezinnen en was 
het vrij hokkerig. Toen de huidige 
eigenaar het pand in 1999 kocht van 
de erven van kaasboer Hoogendam 
was het al één pand.
Achter het huis ligt een vijver met 
een duiker eronder. Deze loopt van 
nummer 7 naar het pand van Forum 
Hadriani met een uitloop in de Vliet. 

Architect Kees Buskens verbouwde 
dit pand in 1999. Alle binnenmuren 
gingen eruit, er werd een stuk aan-
gebouwd en er kwam een garage. 
De serre werd ook uitgebroken. Ook 
werden de muren gelijk geïsoleerd. 
Binnenkort volgen meer isolatie-
maatregelen, zoals dikker glas en 
mogelijk een nieuwe vloer op de 
benedenverdieping. Op het dak 
liggen zonnepanelen.
Kortom dit huis in de Prins Albert-
laan uit 1923 kan weer jaren mee.

100 jaar Prins Albertlaan 9-11
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Kerkbrug
De Kerkbrug is gerestaureerd in 

de periode half juli tot half augus-
tus.  De ijzeren brugbalans en de 
wegdekken zijn gerestaureerd in 
Koudekerk aan de Rijn. Toen de 
onderdelen van de brug werden 
teruggeplaatst, bleken er echter 
nog scheuren in te zitten, die in 

november en december alsnog zijn 
gerepareerd. Hierdoor is de Kerk-

brug tot half december afgesloten 
geweest voor autoverkeer. Geluk-

kig voor de wandelende en fiet-
sende Oud Voorburgers konden zij 
in die tijd wel de Vliet oversteken. 

Wijkerbrug
De Wijkerbrug werd op 11 septem-
ber afgesloten en de uitgehesen 
brugbalans is na de onderhouds-

beurt in Koudekerk aan de Rijn 
teruggeplaatst op maandag 

23 oktober 2023. Op 4 novem-
ber was het afmonteren gereed 
en werd de brug geopend voor 

wegverkeer. De leerlingen van de 
Sint Maartensschool hebben een 
interessante excursie van het pro-
jectteam op de bouwplaats gehad. 
Op 25 oktober was er een rondlei-
ding voor buurtbewoners van de 

Wijkerbrug.
Het vaarverkeer over de Vliet werd 
ook periodiek afgesloten toen de 
werkzaamheden aan de bruggen 

dat noodzakelijk maakten.

De Kerkbrug en Wijkerbrug staan er 
weer jaren mooi bij, gerestaureerd en 
geconserveerd met een mooie nieuwe 
verflaag in de oorspronkelijke kleur. 

In het afgelopen voorjaar zijn eerst de 
gemetselde bruggenhoofden geres-
taureerd en verstevigd. Deze brug-
genhoofden dateren nog van 1891 en 
1892 toen de monumentale Romeinse 
Vliet tussen de Sluis in Leidschen-
dam en de Hoornbrug is verbeterd en 
hier bij Oud Voorburg vaste bruggen 
zijn gebouwd. De vaste bruggen zijn 
in 1919, toen de grotere scheepvaart 
toenam, vervangen door de ijzeren 
ophaalbruggen. Het haventje in de 
Kerkstraat naast de Kerkbrug was al 
in 1914 gedempt, waardoor de Kerk-
straat breder werd.

Bij de ophaalbruggen zaten brug-
wachters, die de bruggen met de 
hand opendraaiden. Gelukkig zijn de 
oude brugwachtershuisjes nog wel 
behouden als monument, maar de 
brugwachters van de ophaalbruggen 
zijn er niet meer. De brugwachters 

zitten nu achter beeldschermen aan 
de Leidsekade in Leidschendam en 
met behulp van camera’s bij de brug-
gen wordt het scheepvaartverkeer op 
de Vliet gevolgd en worden op tijd de 
slagbomen en bruggen bediend. De 
enorme bedieningskasten zijn ver-
groot en verplaatst. Met nog aan te 
brengen groene beplanting en inrich-
ting van de omgeving zijn de nieuwe 
bedieningskasten minder storend 
in de omgeving. Ook de rood-witte 
slagbomen, stoplichten, verkeers-
borden en opritten zijn vernieuwd. 
In de sfeer van de oude bruggen, die 
natuurlijk ook met één rijbaan oor-
spronkelijk zijn gebleven. Goede 
reden, zowel voor Delfland, de Pro-
vincie Zuid Holland, de gemeente 
Leidschendam-Voorburg als (aan de 
overkant) de gemeente Den Haag om 
de inrichting rond de opritten van 
de monumentale bruggen ook in de 
toekomst volledig in de sfeer van het 
beschermde dorpsgezicht te houden. 

De Vliet – het Kanaal van Corbulo, 
van Forum Hadrianum (de Romeinse 
stad aan de Vliet in Voorburg) tot 
aan de Limes (de Oude Rijn) is sinds 
2021 monument werelderfgoed 
UNESCO. De Vlietbruggen zijn rijks-
monumenten en worden onderhouden 
door de Provincie Zuid Holland.

De Provincie is inmiddels gestart 
om ook de monumentale brug van 
Voorburg West: de Nieuwe Tolbrug 
(“Kippenbrug”, fietsbrug bij Drievliet) 
te restaureren.

De restauratie van de monumentale bruggen in Oud 
Voorburg is afgerond. Het heeft vanaf 10 juli even tijd 
gekost. De automobilisten die vanuit Oud Voorburg naar 
de Westvlietweg wilden, maar ook de fietsers, wandelaars, 
hardlopers en scholieren moesten afgelopen zomer en 
najaar een paar weken kilometers omrijden en omlopen.  
Maar het resultaat is er. 

Restauratie 
rijksmonumenten 
in Oud Voorburg 

Bedieningscentrale Leidschendam

De Kerkbrugbalans wordt  
er uitgehesen

Ook vaarverkeer soms 
tijdelijk gestremd

De Kerkbrug gesloten voor 
autoverkeer, open voor fietsers  

en voetgangers 

Met cameraploeg van TV West

De Wijkerbrugbalans wordt er uit 
gehesen. Vaarweg gestremd. 

De ijzeren hameipoort  
wordt geschilderd

Wijkerbrug afgesloten. Rust op de 
Rembrandtlaan

Restauratie kademuren van de 
brughoofden
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Over die toekomst is de afgelopen 
4 jaar veel vergaderd en geschreven, 
in overleg met alle bij het gebied be-
trokken gemeenten, waterschappen 
en organisaties, zoals uw wijkver-
eniging. Samen met Houdt Vlietrand 
Groen (HVG) en de Algemene Vereni-
ging voor Natuurbescherming voor 
‘s-Gravenhage en omstreken (AVN) 
bepleiten we een groene toekomst 
voor de Vlietzoom, het deel van de 
Vlietzone tegenover Voorburg. Er 
zijn ook uitbreidingsplannen van 
sportverenigingen en ondernemers. 
Op 21 juni heeft de AVN het voorstel 
voor Plan Vlietweiden gepresenteerd 
aan de Statenleden. 

Dat open gebied aan de overkant van 
de Wijkerbrug, is onderdeel van het 
historische slagenlandschap. Een 
polderslag is een strook weide tus-
sen twee slootjes. Op die plek is het 
vijf polderslagen breed. Daarmee het 
grootste nog resterende oorspronke-

lijke polderlandschap in de Vlietzone 
tegenover Voorburg. Voor de wijk Oud 
Voorburg is het een geweldige kans 
om zo dichtbij, aan de overkant, een 
waardevol natuurgebied te krijgen. 
Vlietweiden is ca 20 ha groot. Door 
de versterking van de natuurwaar-
den wordt het naar verwachting op 
termijn geschikt voor een aantal 
icoonsoorten (door de provincie ge-
definieerd). Een aan te leggen plas-
en-dras zone is goed voor vogels en 
amfibieën. Het aan te leggen bos zal 
het aangrenzende bedrijventerrein 
en de A4 volledig moeten maskeren. 
Het gebied wordt omwandelbaar, in 
het bos kan worden gesport en er 
komt een vogelkijkhut. Een naast 
gelegen deel wordt recreatiebos 
met mogelijkheden voor een na-
tuurspeelplaats en een voedselbos. 
Daarnaast ligt dan weer het Tuinen-
park De Groene Zoom. Een prachtig 
park met meer dan 100 volkstuinen.  
Openbaar toegankelijk voor iedereen 

Nieuw natuurgebied Vlietweiden laatste kans 
De overkant van de Wijkerbrug, tussen het 
Schrepelpad en de windturbine

die wil genieten van een park vol bio-
diversiteit. 

Het bestuur van Oud Voorburg heeft 
de laatste jaren samen met HVG en 
de AVN samengewerkt en we zijn 
erg blij dat de AVN dit plan nu verder 
gaat uitwerken en we steunen het 
van harte. 

Op 21 juni 2023 stond de toekomst van de Vlietzone op de 
agenda van de provinciale Commissie Ruimte, Wonen en 
Economie. 

Buiten het plan Vlietweiden valt er nog meer te vertellen over ontwik-
kelingen die de Vlietzone raken. Afgelopen week is daarom een bezoek 
gebracht aan de Provincie voor een bijpraat over de huidige stand van 
zaken. Vertegenwoordigers van uw wijkvereniging en de vereniging 
Houdt Vlietrand Groen gingen in gesprek met twee ambtenaren. Onder 
andere over hoe het gaat met het voorgenomen regionale verkeerson-
derzoek. Waarom is dit nodig? Omdat de vurige wens bestaat de West-
vlietweg verkeersluw te maken. Maar bij de Binckhorst is de wens een 
HOV (Hoogwaardig openbaar vervoer) verbinding aan te leggen, waarbij 
de Geestbrugweg verkeersluw moet worden of zelfs afgesloten. En dan 
komt er mogelijk juist meer verkeersdrukte op de Westvlietweg. Zo’n 
onderzoek is dus geen luxe en wordt ondersteund door de gemeenten 
Den Haag, Rijswijk en Leidschendam-Voorburg. Voor volgend jaar zomer 
is de verwachting de eerste resultaten te hebben.

Den Haag heeft veel wensen voor de Vlietzone en uitbreiding van het 
aantal sportvelden is zo’n wens. Op dit moment wordt gezocht naar een 
bureau die een verkenning uit kan voeren naar wat nodig is aan spor-
taccommodatie. Denk daarbij ook aan dubbelgebruik, dus samen een 
kantine of kleedkamer gebruiken, omdat de ene sportclub op een ander 
moment sport dan de ander. 

De vergunning voor het nieuwe slibdepot in de Vlietzone is nog steeds 
niet definitief verleend.  Het beantwoorden van de zienswijzen duurt nu 
al 8 maanden. Dat is een ongekend lange tijd. De Vlietzone is immers een 
pilot of voorbeeldproject als deel van het toekomstige Landschapspark 
Zuidvleugel. Dit plan moet stadsranden van diverse gemeenten langs de 
Vliet op groene wijze met elkaar verbinden. De verwachting is dat voor 
de Kerst een nieuwe versie van het Landschapsparkplan uitkomt met, 
naar wij hopen, een prominente plaats voor de pilot Vlietzone. Wij hopen 
u binnenkort meer ontwikkelingen en uitkomsten van de onderzoeken te 
melden.

Vlietzone:  
wat speelt er 

momenteel 
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Er zijn vijf hoofdkeuzes gemaakt, te 
weten
- Een hoogwaardig verblijfsklimaat
- Goed (regionaal) verbonden
- Een plek voor iedereen
- Economisch vitaal passend bij 

een woongemeente
- Duurzaam toekomstbestendig

Aan de hand van speerpunten worden 
deze in het concept verder uit- 
gewerkt.
Het betreft duidelijk een visie over 
de gemeente in zijn geheel en is nog 
zeker niet op wijkniveau uitgewerkt, 
maar als wijkvereniging meenden we 
toch vanaf het begin van dit proces 
een vinger aan de pols te moeten 
houden. In die hoedanigheid hebben 
wij dan ook op 4 oktober jongstle-
den de bijeenkomst bijgewoond in 
Voorburg (er zijn nog twee identieke 
bijeenkomsten geweest in Leidschen-
dam en Stompwijk). 

De gemeente werkt in dit proces 
samen met Tertium, een consultant-
bureau gespecialiseerd in (inwoners) 
participatie. De avonden werden 

dan ook door beiden georganiseerd 
en uitgewerkt. Bij de inleiding werd 
in het kort uiteengezet wat er tot op 
heden al aan participatiebijeenkom-
sten was georganiseerd en dat de 
uitkomsten hiervan verwerkt zijn in 
deze omgevingsvisie. Hierna volgde 
een presentatie van de stedenbouw-
kundige van onze gemeente. Dat de 
gemeente voor een grote opgave staat, 
werd al snel duidelijk. Onderwerpen 
als energietransitie, sociale structu-
ren, verstedelijking, landschap van 
nationaal belang, klimaatadaptatie, 
mobiliteit, bodemdaling, circulaire 
economie, gezonde stad en duurzame 
landbouw worden hier allemaal in 
meegenomen. Vervolgens werden de 
vijf hoofdkeuzes afzonderlijk bespro-
ken en kort toegelicht.

De onderwerpen vergroening, hoog- 
bouw en dan met name rond OV- 
knooppunten, behoud erfgoed en 
recreatie en buitengebieden kwamen 
aan bod.

Hierna werden de deelnemers ver-
deeld over verschillende zalen voor 

Omgevingsvisie 
Leidschendam-Voorburg in 2040

De gemeente heeft in september 2023 een concept doen 
uitgaan over hoofdkeuzes en speerpunten ten behoeve 
van de participatie Omgevingsvisie. Hierin worden 
hoofdkeuzes benoemd en uitgewerkt over hoe onze 
gemeente er in 2050 uit zou moeten zien. 

Omgevingsvisie-omgevingsplan 
Onlangs is er een uitgebreide consultatie geweest van 
de gemeente met betrekking tot de omgevingsvisie: in 
het artikel Omgevingsvisie Leidschendam-Voorburg in 
2040 is daar aandacht aan besteed. 

De omgevingsvisie is een eerste stap in het traject dat de gemeente aflegt 
als gevolg van de (nieuwe) omgevingswet die per 1 januari 2024 ingaat. Dat 
is ‘slechts’ de ingangsdatum van deze wet. Voor de verdere invulling van 
de wet en de daaruit voortvloeiende regelingen geldt een overgangsrege-
ling tot 1 januari 2029. Daarin past ook het vaststellen van de omgevings-
plannen. Deze zullen veel meer dan de visie, vergezichten, de effectieve 
invulling van onze eigen wijk(en) vormgeven. Het is zaak om daar als wijk-
vereniging, maar ook vooral als inwoner, bij betrokken te zijn.

Op organisatorisch gebied dienen er in de gemeente (college, raad) 
nog diverse stappen, informatieronden en/of besluiten te worden 
genomen. Een korte opsomming voor het komende kwartaal:
Eind november presenteert het college in de beeldvormende ver-
gadering haar uitgangspunten voor plan van aanpak transitie van 
het omgevingsplan (dat in de plaats moet komen van de geldende 
bestemmingsplannen). Ook staat bijvoorbeeld in de Raad het vast-
stellen van de ‘hemelwaterverordening’ op de agenda. Deze moet 
opnieuw worden vastgesteld om aan te sluiten bij de nieuwe 
omgevingswet.
In januari komt het college met een beeldvormende vergadering over par-
ticipatie in een koersnotitie omgevingsvisie. Beide beeldvormende bijeen-
komsten leveren input voor de vervolgstappen die de gemeente maakt 
richting een uitgewerkt systeem van besluitvorming en inspraak en over-
leg over de omgevingsplan(nen). Wordt vervolgd.

een tafelgesprek. Deze stonden onder 
leiding van een medewerker van Ter-
tium en werden ook bijgewoond door 
ambtenaren van de gemeente. De 
gesprekken waren goed gestructu-
reerd en geanimeerd.
Afgesloten werd met een plenaire zit-
ting, waarin de besproken onderwer-
pen werden samengevat.
Een leerzame avond, alhoewel het 
geheel nog vrij abstract bleef. Duide-
lijk was de behoefte om de schetsen 
van het Leidschendam-Voorburg over 
20-30 jaar te tekenen. De gesprek-
ken waren zeker niet toegespitst op 
wat er -op kortere termijn- per wijk 
mogelijk gaat veranderen. Maar de 

vervolgstappen zullen steeds meer de 
individuele wijken aangaan. Reden 
dat wij als wijkvereniging dit proces 
nauwlettend blijven volgen. 

Een goede reden voor u als lezer om lid 
te worden van onze wijkvereniging, 
want hoe sterker onze vereniging hoe 
beter onze stem in deze participatie 
bijeenkomsten kan klinken. Vanzelf-
sprekend bent u natuurlijk ook altijd 
als individuele inwoner op deze bij-
eenkomsten welkom.

Onze wijkvereniging is blij met de 
steun van twee deskundige bewoners, 
die ons tijdens dit traject adviseren.
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Bomennota
Op verzoek van de gemeente hebben we meegedacht 
over visie en beleid op het gemeentelijk bomenbestand 
voor de komende 10 jaar. Het bomenbestand is door-
gaans goed onderhouden en zeer divers.

Er zijn nog veel meer ideeën in-
gebracht. Helaas is er nog geen 
resultaat. Het lijkt er op dat er dit 
jaar geen nieuw beleid zal worden 
vastgesteld. 

* Zie daarvoor: 
 lv.klimaatmonitor.net
 Een interessante website, 

ook voor grondwaterstanden, 
wateroverlast, thermoscans, 
bomenbestand.

We hebben voorgesteld 
een bomenberaad in te 
stellen voor monumen-
tale bomen. Nu moeten 
bomen minimaal 80 jaar 
oud zijn om in aanmer-
king te komen voor de 
monumentale status/be-
scherming. Verlaag die 
leeftijd naar 50 jaar. 
Nu al “toekomstbomen” 
planten. Bomen die 
monumentaal kunnen 
worden door een zeer 
gunstige groeilocatie.
In nieuwbouwplannen 
moet er meer ruimte 
en aandacht zijn voor 
bomen. In buurtparken 
aandacht voor biodiver-
siteit en het ontwikkelen 
van ontmoetingsplekken 
voor buren.

Door klimaatveranderingen zijn 
er wel nieuwe aandachtspunten 
ingebracht. 
Versteende locaties en hittestress* 
vragen om een actieplan.  In onze 
wijk het Stationsplein,  het Huy-
genskwartier en Oranjekwar-
tier. Ook rond de speelplaats 
Oostvlietstraat/Vondelstraat meer 
bomen en biodiversiteit. In overleg 
met Houtzaagmolen De Salaman-
der gekapte bomen verzagen tot 
klimplekken en zitplekken

Op 7 oktober werd door de ge-
meente Leidschendam-Voorburg 
een feestje georganiseerd bij de 
plaatsing van een prachtig infor-
matiebord op Opa’s Veldje aan de 
Prinses Mariannelaan. 
Het bord vermeldt de geschiede-
nis van dit mooie ruime speelveld. 
Ooit stond hier buitenplaats Huis 
te Vrijburg tot einde 18e eeuw, 
maar na de bouw van wonin-
gen ontstond hier rond 1940 een 
groenplantsoen met speelterrein 
voor kinderen. Verschillende 
opa’s zorgden voor het beheer en 

werden de ‘Opa’s van de Speel-
tuin’ genoemd, vandaar de naam 
Opa’s Veldje. Helaas kwam deze 
speelweide recent regelmatig in 
de publiciteit vanwege de dreiging 
vanuit de Metropoolregio en de 
gemeente Den Haag om hierlangs 
een HOV (sneltram)-verbinding 
aan te leggen. 

Nieuwsgierig geworden? 
Neem voor meer historische in-
formatie eens een kijkje op het 
bord of ga er lekker voetballen met 
de kinderen. 

Opa’s Veldje door de eeuwen heen

De energietransitie gaat door in onze wijk
Om met de deur in huis te vallen: De energietransitie is in
onze wijk nog niet afgerond. We gebruiken gezamenlijk
nog veel fossiele energie, dus genoeg werk aan de winkel
voor de Energietransitie Commissie van Oud Voorburg!

Na vorig jaar de bewoners rond de 
Vijverhof en het Van Deventerplein 
(deelwijken 5 en 6) gemotiveerd te 
hebben om energiemaatregelen te 
nemen, hebben we dezelfde aanpak 
gebruikt om de bewoners in de 
buurten, begrensd door de Parkweg, 
Broeksloot en Schellinglaan (deel-
wijken 1 en 3), mee te krijgen om te 
verduurzamen. Na een buurtbrede 
enquête, om aan te sluiten bij de 
levende interesse, hebben buurt-
bewoners twee buurtteams gevormd 
voor het isoleren van huizen en voor 
warmtepompen. Beide teams hebben 
een bijeenkomst georganiseerd voor 
alle buurtbewoners.

Ter ondersteuning heeft het iso-
latieteam een brochure gemaakt 

om energieverlies van woningen te 
voorkomen met kleine, maar effec-
tieve maatregelen. Deze was na de 
bijeenkomst voor geïnteresseerden 
beschikbaar. Daarnaast is de optie 
geboden om zich op te geven voor 
een “warmtewandeling”, waarbij met 
een warmtebeeldcamera een globaal 
beeld gemaakt wordt van het rela-
tieve energieverlies van een woning 
(zie als voorbeeld de foto).

Uit een vervolg-enquête in deelwij-
ken 5 en 6 bleek dat daar ook serieuze 
interesse was in warmtepompen. 
Daarom heeft een buurtteam zich 
verdiept in deze rap ontwikkelende 
technologie, die gedeeltelijk of hele-
maal de cv-ketel kan vervangen. 
Hun ervaring hebben ze gedeeld met 

Meer informatie vindt u via onze website:
oud-voorburg.buurkracht-online.nl.
En wilt u contact met ons, mail dan naar energie@wvov.nl.

geïnteresseerden. Overigens wordt 
een warmtepomp vanaf 2026 moge-
lijk een verplicht onderdeel van 
een cv-installatie voor ieder die zijn 

cv-ketel wil vervangen!
Kortom, wij blijven ons inzetten om 
onze wijk meer energiek te maken 
voor de nabije en verdere toekomst.
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De plannen voor de aanleg van Hoog-
waardigOpenbaarVervoer van de 
Binckhorst gaan een volgende fase in.
1. linksaf over de Maanweg door 
de eco-zone langs Opa’s Veldje 
met een eindhalte (2 sporen) op 
het Stationsplein 
2. Van de Binckhorst rechtdoor naar 
de Prinses Mariannelaan, de Geest-
brug richting Delft.

Er moet nu een groot regionaal ver-
keersonderzoek worden gedaan. De 
Provincie, Den Haag en Leidschen-
dam-Voorburg willen de Westvliet-
weg verkeersluw maken. Te veel heel 
zwaar vrachtverkeer op een te smalle 
weg en een fietspad in twee richtin-
gen met ook nog voetgangers. De HOV 
naar Delft moet over de Geestbrug 

en die is daar eigenlijk niet geschikt 
voor. Wat gebeurt er wanneer je niet 
meer met de auto over de Geestbrug 
naar Rijswijk mag rijden, want dat is 
nu de bedoeling. Het Kippebruggetje 
(Nieuwe Tolbrug) is onderdeel van 
een Metropolitane fietsroute maar 
eigenlijk te steil voor zoveel fietsers 
en gevaarlijk bij het naar beneden 
rijden naar de Westvlietweg. De route 
gaat over de Geestbrug verder via 
de Rijswijkse Cromvlietkade naar 
Den Haag. Maar op de Geestbrug 
is geen ruimte voor een veilige dus 
brede fietsroute. Kortom er start een 
groot regionaal onderzoek. Medio 
2024 moet het klaar zijn. We hebben 
een ingezonden brief gestuurd aan de 
gemeenteraden van Rijswijk en LV. 

De Stichting Spinoza Den Haag heeft 
de oktobermaand uitgeroepen tot 
Spinozamaand. Er zijn zo’n 20 activi-
teiten georganiseerd met name lezin-
gen, die het grote belang van deze 
filosoof onder de aandacht brach-
ten. Dat Spinoza ook zo’n zes jaar 
van zijn leven in Voorburg woonde, 
waar hij werkte aan belangwekkende 

publicaties, onder andere over de 
vrijheid van meningsuiting, is veel 
te lang onderbelicht gebleven. Mijn 
vondst van enkele jaren geleden 
van het huis waar Spinoza woonde 
van 1663-1669 aan de Kerkstraat in 
Voorburg was een mooie aanleiding 
voor een lezing. Op 28 oktober vond 
deze lezing over Spinoza’s sporen in 

Voorburg in de drukbezochte Oude 
Kerk van Voorburg plaats.

Nadat Spinoza omstreeks 1669 na een 
verblijf van zo’n zes jaren uit Voor-
burg naar Den Haag was vertrokken, 
verdween de kennis waar hij precies 
had gewoond. Uit een brief van Spi-
noza van januari 1665 aan Willem van 
Blijenberg, een Dordtse graanhan-
delaar en amateur-theoloog, weten 
we dat hij woonruimte had gehuurd 
bij zijn medestander schilder Daniël 
Tydeman in een huis aan de Kerklaan 
(vanaf 1885 Kerkstraat geheten) in 
Voorburg. Maar het exacte adres 
werd niet genoemd. Daar zal Spi-
noza ook niet zo mee te koop hebben 
gelopen. Hij was immers in 1663 naar 
Voorburg gekomen voor zijn rust 
en veiligheid. Spinoza zat hier dus 
min of meer ondergedoken zich 
schuilhoudend voor zijn intolerante 
tegenstanders.  
Het aardige van dit Spinozahuis aan 
de Kerklaan was dat het op loopaf-
stand lag van Hofwijck, waar in deze 
periode Christiaan Huygens en zijn 
broer Constantijn junior verbleven. 

Met Spinoza deelden zij hun belang-
stelling voor lenzen slijpen en natuur-
kundige vraagstukken. 
Er wordt wel verondersteld dat de 
aanwezigheid van Christiaan Huy-
gens één van de redenen is geweest, 
dat Spinoza juist naar Voorburg ver-
huisde. Dat Spinoza en Christiaan 
Huygens elkaar hebben ontmoet 
staat beschreven in onderstaand 
genoemde boek. Ook de briefwisse-
ling tussen Christiaan Huygens en 
zijn broer Constantijn junior, met 
zowel waarderende als kritische 
opmerkingen over Spinoza, komt 
hierin ter sprake. 

Kees van der Leer

Hoe het mij uiteindelijk is gelukt vast 
te stellen dat Spinoza heeft gewoond 
in het nog steeds bestaande pand 
Kerkstraat 37/39 heb ik uitvoerig 
beschreven in ‘Spinoza in Voorburg’ 
in Historisch Voorburg, jrg. 28, nr. 
1 (2022). Het boek is verkrijgbaar bij 
het secretariaat van de Historische 
Vereniging Voorburg en in Museum 
Swaensteyn. 

OV van Binckhorst 
naar het Stationsplein en Delft

Spinoza in Voorburg

Samen lunchen 
en “stamppotten”
 
In de woonkamer van het Vidomes-complex  
Van Wassenaer Hoffmannplein Voorburg wordt elke 
woensdag tussen 12.30 en 14.00 tegen een geringe 
vergoeding een warme lunch aangeboden voor ouderen 
en/of alleenstaanden. 

Daarnaast is men gestart met de 
winteractie ‘stamppotten’. Ook 
hierbij geldt een geringe ver-
goeding (3,50 euro). Men kan de 
stamppot ter plekke opeten of 
meenemen naar huis. Wilt u een 
hapje mee-eten meldt u zich dan 
wel eerst aan via 06–2061 2518. De 
woonkamer is te vinden aan de lin-
kerkant van het plein als u vanaf 
de Parkweg komt.

Links Hanneke Besseling, secretaris Stichting Spinoza Den Haag, 
Hans Houtman haar dirigent. Daarnaast de twee sprekers,  

Piet Steenbakkers en Kees van der Leer.
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Wijkblad Oud Voorburg is een 
uitgave van wijkvereniging Oud 
Voorburg en bestrijkt het gebied 
tussen de Vliet en de Broeksloot, 
station Voorburg en station 
Leidschendam-Voorburg. De 
vereniging vertegenwoordigt en 
behartigt de belangen van alle 
600 leden. Wilt u ook lid worden? 
Ga naar de website wvov.nl en 
schrijf u in voor minimaal €10 per 
jaar. Wilt u meehelpen, neemt u 
dan contact op met de voorzitter. 
voorzitter@wvov.nl

Wijkblad
Verschijnt 2 à 3x per jaar in een 
oplage van 4000 stuks en wordt 
huis aan huis in de hele wijk 
verspreid. 

Foto’s en tekst:
Marga Beute-van Soest, Ruud de 
Zwart, Anneloes Blok, Berthie de 
Zwart, Diederik Visser, Jeff van Zijl, 
Jan-Willem Groen, Kees van der 
Leer, Jack Oosthoek. Met veel dank 
aan de geïnterviewden.

Opmaak en druk: 
Verloop drukkerij Alblasserdam

Contact: Wijkvereniging Oud Voorburg
 p/a Park Vronesteyn 27
 2271 HP Voorburg
 info@wvov.nl

Website:  www.wvov.nl 

Bestuur
Voorzitter Anneloes Blok-de Jong
 Park Vronesteyn 27
 Tel: 06 2909 1966
 voorzitter@wvov.nl

Secretaris Diederik Visser
 diederik@xs4all.nl

Penning- Marga Beute–van Soest
meester Laan van Swaensteijn 19
 Tel: 387 15 60
 marga.beute@wvov.nl

Leden Berthie de Zwart-Nijhof
 Eemwijkstraat 8 
 Tel: 386 25 59
 berthiedezwart@casema.nl

 Bram van Mannekes
 Oosteinde 147 
 Tel: 369 48 19
 bram.vanmannekes@planet.nl

 Jeff van Zijl
 Jeffvanzijl@gmail.com

Wijkblad & 
Communicatie info@wvov.nl

Wijkagent:  Naomi Öz via www.politie.nl  
 (mijn buurt/wijkagenten) en 
 algemeen telnr. 0900-8844

Gebiedsregisseur: Anne Hans
 300 90 77
 ahans@lv.nl

Contactpersonen Deelwijken

I Maarten Drabbe
 Laan van Oostenburg 36
 2271 AP Voorburg
 tel. 3878945
 mjdrabbe@xamprojects.nl
II Kees van der Leer
 Schoolstraat 45 
 Tel: 386 65 20
 keesvanderleer@gmail.com
III Oscar van Hemel
 Parkweg 131
 Tel: 06 22733151
 ovanhemel@gmail.com
IV Joke van Mannekes
 Oosteinde 147 
 Tel: 369 48 19
 jpkrn46@gmail.com
V vacature
VI Sweder van Voorst
 Laan van Leeuwesteyn 15
 Tel: 387 08 68
VII Berthie de Zwart 
 Eemwijkstraat 8 
 Tel: 386 25 59
 berthiedezwart@casema.nl
VIII vacature

Wijkcentrum De Oranjehoek
Oranje Nassaustraat 1 – Tel: 205 47 50

Gemeente Leidschendam-Voorburg
Meld- en Informatiecentrum – Tel: 14 070

Colofon en tot slot

Wilt u ook lid worden? 
Ga naar de website wvov.nl

Al in september jl. kwam de kerst-
boom voor het Huygenskwartier in 
de stuurgroep ter sprake. Dit lijkt 
vroeg, maar de kweker in Boskoop 
wil graag ruim op tijd weten hoe 
hoog deze moet zijn. Gelukkig staan 
Frans van Veen en Frits Koppe weer 
paraat om de hele organisatie op zich 
te nemen samen met de leden van de 
stuurgroep. Mocht deze krant op tijd 
in de bus liggen, zet dan 8 december 
17.00 uur in de agenda. Dan wordt 
de kerstboom naast de oude kerk 
feestelijk aangelicht door wethou-
der Astrid van Eekelen. Kom gerust 
wat vroeger, want er wordt glühwein 
en chocolademelk geschonken. Het 
Voorburgse dameskoor Koor_ts 
treedt vanaf 16.30 uur op samen met 
het sfeervolle Charles Dickens orkest 
van Forum Hadriani.
Tijdens Corona werd het de onder-
nemers vergund om terrassen uit te 
breiden. Recent werd de wijkvereni-
ging geinformeerd, dat er voor wan-
delaars, op de hoogte van het terras 
aan de Vliet, een onveilige verkeers-
situatie is ontstaan. De gemeente 
heeft toegezegd de gebiedsregis-
seur hiernaar te laten kijken. Ook 
kwamen er klachten binnen over de 
rommel op het Stationsplein. Ons 
bestuurslid Diederik prikt elke week 
hele emmers afval bij elkaar en het 
op dit plein opgeslagen terrasmeu-
bilair is ook niet uitnodigend. Wet-
houder Astrid van Eekelen is samen 

met wethouder Marcel Belt bezig een 
plan voor dit gebied te ontwikkelen. 
Tevens zijn er ideeën de Herenstraat 
te vergroenen. De komende jaren 
wordt vanaf Herenstraat 42 tot en 
met Hoogvliet een bouwplan (Heren-
tuyn) gerealiseerd. De langverwachte 
vergunning voor de bouw van een 
tijdelijke supermarkt op het parkeer-
terrein aan de overkant van de Kerk-
brug is recent ingetrokken.

Uw wijkvereniging neemt deel aan 
de vergaderingen van de stuurgroep 
Huygenskwartier. Eenmaal in de 
twee maanden bespreken we samen 
met wethouder Astrid Van Eekelen en 
afgevaardigden van de ondernemers, 
Mooi Voorburg, museum en eigenaren 
van panden wat er gebeurt en eventu-
eel verbeterd kan worden in het sfeer-
volle Huygenskwartier.

Update stuurgroep 
Huygenskwartier 

Vijverhofschool
Op 4 december 2023 wordt duidelijk of de gemeenteraad groen licht geeft 
voor de renovatie. Nadat de buurt eerder grote bezwaren had tegen een 
plan waarin een groot deel van de school gesloopt zou worden, is gewerkt 
aan een ander plan met een ondergrondse gymzaal. De buurtbewoners, 
verenigd in VijverhofSamen zijn daar tevreden over. Tegelijkertijd willen zij 
in gesprek blijven over de bouwfases. Er leven nog zorgen over een eventu-
ele buitenschoolse opvang, maar daar gaat nu het besluit van de gemeen-
teraad niet over. Met de huidige plannen blijft de bijzondere architectuur 
van de school behouden, hoeven geen straten te worden afgesloten en 
ontstaat meer ruimte voor de leerlingen. De bouw kan begin 2025 starten.


